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Captain, did you give Major Dwyer a statement on 12 February 1946,
at Ward Road vail? :
Yes,

Now, I will ask you if this question was asked you by Major Dwyer
end this answer given? This is the question: "Who gave the command
to fire?" Answer: "Major Hata gave the command to Captain Tatsuta
to carry out the execution., I think it was Captain Tatsuta who

gave the order,"

4t thet time that the statement was teaken, the interpreter told me
that since somebody elsc had said that at the execution Tatsuta
had given the command, thercfore I think you should give that state-
ment that Tetsuta was the onc end at that time I thought that I
would correct the stotement after consideration, if it was necessary
at the trial,

Do you meen to tell this Commission thet the interpreter thet was
with Major Dwyer told you to muke that statement?

Thc interpreter told me that somsbody clse had said that Tatsuta
had given the order cnd therefore it would probably be allright if
you said Tatsuta geve the order. My memory wes not so good,

Isn't it a2 fact that jou can understand quite a bit of English?
Some, a very littlc,

Isn't it a fact, Ceptain, when you were going out fram Sugamo Prison
to the airfield in Jrpan, when you came over here to Japan--to
Shenghai, thet you converscd with Major Dwyer about the directions
to the airfield, in EFnglish?

I cen say & few words put together. Those vhich amount to short
phrases,

But you can understand a lot more words in knglish than you can
speak in English, isn't that o fact?
ony words I do mot know, Not complicated oncs,

Then your mind has changed about who gave the arder to execute the
fliers simce Mejor Dwyer talked to ,ou the last time hore in jard
Rocd Jail, hasn't it?

I tried to recall the various phases and gradually it became clearcr,

Now this fellow Ooka who was hcad of the Nanking Prison, ho wos sick
when the Doolittle fliers werc shot, wasn't he?
#hether QOoke Takijiro was sick or not I do rot know.

‘ell he didn't attend the shooting of the flicrs out here at the
cemetery, did he?
Ooka Taxijiro had not came herc,

well Captain Tatsuta acted for him, didn't he, thet day?

YL.S-

Have you ever rcad the rccord of the executian of the fliers -- the
record of pwting tham to dcath?
I did glance through it after it was mrepared,

Well it states ia that peper that Totsuta was the exceutioner,
doesn't it?
In which it is written that he prepored the place of execution?

:
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Q He signed that paper, didn't he?
‘. Do you nean Tatsuta?

Q Tatsuta signed it, didn't ho?
L. I belicve that t.he signature of Ito amd GCortur were on it

0  Now do you ramamber giving mc somc papers written in Japanese when
I was at Sugamo Prison in Tokyo?
I Yes.

Q Do you remamnber a telegram received from the Chicf of Steff to the
13th Army, dated 22 October, ebout a proclamation to be issued on
encmy airmen?

(There was some difficulty in explaining this questia in the trans-
lation and the prosecutor then spokc up.)

Q Let mc rephrase the qustion, VWas there a public announcement nre.de
after the fliers werc chot 2s to what would happen to enemy air-
men who raided Japan?

L. T think therc was an announcemont in the newspaper,

b Did you give me a copy of thet announcement among the papers you
gave me in Tokyo? llas there o copy of the ennouncement in tho
papers you gave me in Tokyo?

L I would like to sec that cocument &t the present time,

Q Did you give me o copy of the proclamction which rcads as follows:
I will read it to sou then meybe you will remember, Here it is;
wProclemation, A1l enemy airmen who raid the Japancse homeleand,
Manchukuo, or our zones of mililary opcrations, and ocome m.th:.n
the areas of our jurisdiction, or who violatc the provisions of
Intcrnctional Low governing warfere shall be committed to trial
by military tribunnl and shzll be subjected to death or severe
punishment as war criminals,”

& I remcmber thet there was such ¢ proclamation nnd that it was also
out in the peaper.

Q jas thct proclamrtion iszucd by the Commonding Gereral of the 13th
LIY?

A I rcemember thet it was an order from the Imperiel -——- Grand Impu..rial

Headquarters that the Crand Impcrirl licadguerters would make all

necessary announcem.nts ond therefore the 13th jArmy need not. meke

ey announcements, |

.

liell didn't that announcercnt oppear in the Shonghal papers?
I do not remember whother it was a Shenghei poper or a peper that
was scent from Japan,

) vasn't that cnnouncemc nt made over the radio?
a I did not listen in -- I did mot hear it ovar the radio therefore
I do not now whether it was announced over the radio ar not,

Wosn't the purposc of thot snnouncemant to keep cnemy airmen from

flying over Jgpeoncse territory?

DEFENSE: (Capt Fellows) Defensc objcects to that question because it
c~1ls for o conclusion of the witness and ¢ conclusion thot he does not
know thc mswer to, He did not issuc the proclametion himself,

PROSECUTOR: Withdroaw the question,
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You said this morning or this afternoon that General Shimomurats

chop was placcd on this order of oxecution, is that right?
Yes, °

Do you know what day Genecral Shimomura arrived at the 13th Army

Headquarters? ‘
I do not know whether it was the 1lth or 12th of October, but it
was about that time.

Did you hear General Shimomura's statement read to this Commission a

day or so ago?
I heard it.

Well, didn't he state in his statement that he didn't get here until
the 14th of October and had a confercnce at the Headquarters of the
13th .rmy on the 1l5th with Genecral Sawada? Didn't he meske that
statement?

In my memory I rcomember that General Sawada and General Shimomura
had transferred their dutics on or about the 1llth or 12th and that
General Sawada had left Shanghai on the 14th or before then,

Well did you sec General Shimomure out at the 13th irmy Headquarters
on the 1l4th, the day these boys were out there, and the 1l5th, the
day these boys were shot?

On that day I went to Licutenant CGencral Shimomura to get his
signature and chop on the document.,

snd you saw General Shimomura sign it himself, did you?
Yes,

What time did you go to his office to get him to do that?
I believe it was in the morning of the 18ths That is before noon,

What tiue did you shoot the fliers out here at the graveyard?
I think it was between four or five otclock in the afternoon,

Did you sce General Sawnda there that after -- that morning?
He was not thered

tiell General Shimomura said he hcd a conference with him that morn-
ing about ten otclock, is that right?

I don't think that it wes so, I remumber that particular time espec-
lally because of the fact that it was the only time that I had gone
to General Shimomura's and reccived his signature and chop and also
remcmber that his chop was onc centimeter squarc,

Ceneral Shimomurs isn't telling the truth then when he says General
Sawada was here on the 15th, is that right?

1 am very ccrtain that I rcceived the signcture and chop of General
Shimomura on the momming of the 15th,

/[t the time you were deliberating, you and the other two judges,
on this verdict on the cvidence on the 28th of ,ugust, you stated
you were thinking about it for two hours, was Colonel Ito there at
that time?

Colonel Itc was not present,

well at the deliberation, whoet did you say?

After discussing the rccords znd the various militory laws and de-
ciding that they werc guilty, I said that the only penalty for thear
guilt is dcath.
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Q Did you tell them that you had seen the papers that came over from
Japan?

INTERPRETER: He docs not understand what pepers.

Q Did you tell them that you head scen thesc warious letters that came
over froa the Imperial Headquarters in Japan, and frow Gencral Hata
in Nanking, about thc case?

A I think that there was somcthing in the record about somcthing.

Q@  Something in the rccord about something? wes there anything in the
record before the judges about the letters that had come over from
thc Imperial Headquerters in Japan?

I If it is thc request os to the punishment of “he defendants by the
prosecutor, I don't think that there was anytaing mentioned,

ReEDIRECT EXAMINATION

() (By Capt Fellows) Captain lizko, on cross examination you said the
record of trial had becen talen to Tokyo and burned, is that right?

L I did not knew -- I do not know whether it is the truth or not but
vhen I went to the Omuri Penitentiary, a liajor Inouc came in, ic-
cording to what he said, hc said that"I havu becen apprehended and
concentratcd here for tiae rcason that I brought the rcecord from
Bhanghai to Japan, I have becn brought here for the rcason that
I brought the reccord from Shanghai.t

Did he explain how thu record wes burncd?

Major Inocuc snid that after borrowing the document from Shanghai
and teking it to Tokyo it was burned during the great cir raid on
Tokyo.

: ¥ I‘rh:j

Q was the burning of the document ou purpose or as a result of the
fires left by the cir rnid,

i\ He said 1t ves burned at tlie time of the greatest air raid on
Tokyod

g Mr.jor Inoue wasn't trying to dostroy it, was he?
A Hc did not say anything clong that linc,

RECROSS X/ MIN..TIO

0 (By Lt Col Hendren) Captain, whot heppened te all the records out
at 13th ,.rmy Headquartcrs?
I had bcen transferrced to the acinland of vapan,

You weren't out therc at thet time? 1 mean at the end of the wer?
i 1 was transfcerred to Kyoshu ~and the records were left behind at the
Hc.:-’tdquarturs, l}t}l .';.I‘m;-’-

Do ¥ou know whetiier therc is 2 rccord of this trizl a2t the Head-
quarters, l13th .y, now?
I think there isn't any record at the present tiae,

Isn't it a fact that thosc records werc 211 burncd at the end of
the war? '

I wns in Kyoshu thereforc I don't know anything about it,

DEFENSE: Has the court any qucstions to ask this witness?

COLOKEL 3C REYNOLDS: There oppear to be no quustions by this court,
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DEFENSE: We ask thc witness be cxcuscd,
COLONEL MC REYNOLD>: The witness is excuscd,

(Whercupon the witness withdrew from the witness stand and resumed
a seat in the court room, rmong the accused,)

DEFENSE: [t this tiiac the defunsc desires to cell to the stand,
Cpptain Okada.

OI{I'. DJ". RYU }EI

onc of the accused, took the stand in his own behalf, wes examined and
testified (through Sgt /rits, interpreter) as follows:

DIRECT BXyMINLT 10N
Q (By Maj Dwyer) The proscecution desires to ask one or two questions

of this witncss beforc he is affirmed., Uhat is your religion?
i Buddhism,

Do you know thc differencc betwcen truth and untruthg
Yes, I do,

Q 111l you be bound in your conscience and by your religion tc tell
the truth and nothing but the truth to this Co.mission?
I Yes, 1 will, |

(Whercupon the witness was given the oath of affirmation,)

Q) State your nome?
Okada Ryuhei.

Q nre you in the Japeancesc [ray?
5 Yes,

4 What is vour rank?
it the present time, /rmy Coptedin,

_wre you taking the vidtness stend and giving your testimony beforc
this Commission voluntarily?
It is voluntary.

Q (By Capt Fellowag) Cuoptain Okuada, how long have you been & member
of the Japanesc /[rmy?
(pproximately four yeors,

) ihat wes your profession pr.cr to coidng into the formy?
i Previous to coming into the Armqy I was a lecturer at a school, and
on the side, a writer,

You were a school teacher?
fes,

o 8D

hhere did you teach =hool?
At Tokyo Higher Agricultural School,

= g

Q Were you at one time a member of the l3th Army in China?
A Yes.
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In August of 1942, what duties were you performing in the Army?
I was serving as one of the members of the staff.

= O

tihat type of duties did you actually do?

A list of the duties, the most important ones, are: first, the
supervision of American and British buildings, property outside of
Shanghal, and helped in preparing the monthly bulletin which was
issued at the Headquarters celled the "Nippo" or monthly bulletin,
At that time the officials of the Foreign Missionaries were being
repatriated and therefore I took part in the matters concerning
the repatriation,

e &2

&O

i'ere you in any way connected with the legal departuent of 13th

Army? _
A There was no direct relationship with tnat.

Q Wiere you appointed in August 1942 to a military tribunal for the
trial of the Doolittle fliers? :
A Yes,

Q When were you notified of your appointment?
A I think it was about tiree days before that.

Q How were you notified?
: I being a person outside of the Judicial Department, it was announced
in an order from the Headquarters.

Q was that in the Daily Bulletin?

A Yes, in the daily orders.,

Q Did you sit as a member of that tribunal?

A Yes,

@ Captain Ckada, prior to the meeting of the court, did you have any
advance notice as to vhat the trizl was about?

A Yes,

Q When did you receive tnat notice?

A When I received the order.

( That was the only notice that you had?
A At the time I received a document witia the charges against the per-
sons vrittea on it,

) Prior to the trial did anyone caune to you and tell you how you had
Lo vote?
£ NO,

: whien was the trial held?

{

2
3
winy

» Wwill you tell the court what happened at the trial?

A First when we entered the court room the defendants were standing
there. Then Chicf Judge Nakajo znnounced that the court was in
sessions Then there was an intérpreter, therefore the interpreter
was sworn. Then the Chief Judge asled each of the defendants their
name, their nationality or citizenship, their rank, and so forth,
and so forth, Then the prosecutor read the charges, I do not know
whether it was the entire document or the important parts of the
document but it was read,

e 1 B o L
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Q  Did the prosecutor read the charges in Japanese?
- A The prosecutor read it in Jepanesec and then the interpreter trans- 3
{f lated that portion, :
3 () ¥ho was the prosecutor? :

A It was ljajor Hata. ' _ 5

Q iAfter the charges were read, what happened?
A Then 1st Lieutenant %ako, basing his questions on tne statements of
the fliers, questioned each of the fliers.

Q “hat was the nature of those questions?
A He asked them when they left the United Stctes; how they approached
the mainland of Japan and questioned them concerning the bombing of
Tokyo anc Nagoya,
o Captain QOkada, what is your best recollection as to how many quest-
| ions Captain Wako asked the fliers?
A I cannot remember accurateiy as to how many questions he asked,

however, he asked all of them,

Q Did the fliers mzke any stateients indicating'that they had bombed
Tokyo or Nagoya?
A They mentioned that during the questioning,

G Did the fliers admit doing any machine gunuing in Tokyo or Nagoya?

PROSECUTOR: (Maj Dwyer) Before this answer is translated we wish
to object to the question upon the grounds that in the first place that
1t is a leading question and secondly it is & leading question asked of
their own witness on direct examinstion, nDid the fliers admit"? We
have no objection to this witnecs testifying as to what the fliers said
but to suggest the answer by saying the fliers admitted to sonething is
highly improper. '‘Ye object to it.

DEFENSE: (Capt Fellows) It was leading. I will rephrase it,

Q viere the fliers questioned by Captain Vjako as to whether or not
they had machine gunned Tokyo and Negoya?

A Yes,

Q ahat answers did they give?

A The personnel of the plane over Tokyvo denied that and the gunner of
the plane that went over Nagoya did say that he hed fired the mechine
cun,

Then what did Captain 'eko do?
A Then he questioned thew more close — in detail, concerniag that,

het answers did the fliers give?

b Then the Tokyo personnel in the air raid salu, Captain Wako said,
"you hed incendiary bombs end you bombed out many objects, Since
you had iaceandiary boubs didn't you intend to bomb heavily popula-
ted areas?

vhat answers did the fliers give to that statement?
i To that question they ~dmitted that they had bombed this heavaly
populated area,

Captain Okada, were the fliers ever asked if they wanted to make a
statement ?
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At the end there is always occasiun for that.

Did the fliers have any statement to make at that time? 5
I think they didn't say anything. |

Did the Chief Judge give the fliers a chance to tell their own
story?

PROSECUTOR: (isaj Dwyer) Vie object to this question upon the ground

that counsel is leading his own witness. e may aslk the question as to
what the Chief Judge said, We object to this business of continuously
suggesting the answers to their own witness,

1‘1.

e

DEFENSE: I will, withdrew the question.

Captain Okada, you erc cherged with having failed to afford thesec .
fliers a chance to defend themselves., Did they have a chance to
defend themselves? |

I believe they werc given an opportunity to defend themselves.

Tell the court what opportunities they nad.

That 2t the end -- toward the end of the trial they were given an
opportunity to say whatcver they desired., Then it was stated by
the Chief Judge at the end,  Morcover I believe that when Captain
Wako questioncd them individually they had ample opportunity to
either deny or correct the questions placed by Captain liako,

Captain QOkada, did you believe ot the end of the testimony that
the fliers were guilty?
Yes,

Did you believe th:t sincercly and honestly? Did you?
Yes,

tthen did the case end?
You mean the trial?

Yes,
1 do not remember the nours accurately, but I think it was about
noon because we hrd our noon meal immediately after the trial,

4t what hour did the case start?
I think it was about ten o'clock,

Captain Okada, at the closc of the interrogation of the fliers, was
ny argument mede by Major Hate?
He made his closing statement,

vhat did Magjor Hatza tell the court?

1 do not know the exsct words that he did say but he first mentioned
the names of the eight flicrs, then noamed the various evidences and
questioning of the fliers aond said thot it is evident that they arc
guilty in & view of military law therefore I raquest that the penalty
be death sentence, Thot was said in his closing argument,

COLONEL MC REYNOLDS: .t this ti:l’?u thce court will adjourn until nine

o'clock in thc morning,

(¥horeupon at 1705 hours, 5 /pril 1946, the Commission adjourned to

recconvene at 0900 hours, 6 ,pril 1946,)
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MORNING SESSION

..« Pursuant to adjournment the Commission reconvened at 0900 hours
on 6 Apri) 1946 ... ;

COLONEL C REYNOL>S: The Commission is in session,

LT COL HENDREN: ZLet the record shov the Commission, tha accused,

couns2l for prosccution and ‘efense, reportsr ani interpreters were
present in the courtroom, and the witness is resminded he is =till under

oath.
OKi:D/. RYUHEI

a wvitness testifying in his ovn hechalf, resumed the stand; was examined
and testifici (throwh Interprater .Arita) as follovs:

JIRECT EXMINATINN  (Resumed)

L (By Captain Fellows) Captain Ckada, ot the close of yesterday's
session I believe you hal just testifisi that at the end of the
trial of these fliers, Major Hata made a closing argument, is that
right?.

L Yas.

3 Did Mnjor Hata ask for any particular penalty in that argument?
i Yes.

A hat penelty ii? he ask for?
L Capital punishment.

i Jid Major Hata make any statement as to why he asked for the capital
punishment?

A He stated that the eviience, the interrogetion report in Tokyo by
the gendarmeries ani the Jamage report ani also the confessions of
the prisoners also at court provas they sre guilty. It is very clear
that they =re guilty, they violates the International lLaw and in accord-
ance vith a certain paragraph in the military law, I request the
capitel punishment.

In repard to that certain paragraph iii ha make any statemsnt as
to vhethsr or not th2 sentence of ieath hed to %e glven?
& I balieve he Ai1 say something ahout it,

3 Captain Okada, ahout how many times have you hesn a judge in a
military tribunal?
E Four or five.

. vi41 tha proceciin;s in this trial Aiffor from the procsedings of any
other trial you sat on?
L. I took part in the trials but there was no d4iffarence in the proceiure

of tha trial.

: Captain Okada, it has been brought out in this trial that there was
a second meating of what appeoars to have heen this trihunal, 4t that
tritunal ths fliasrs were notifies? of the sentance, Did you ever
atten? 2 seconl meeting?

L I vas nct present., That wes tecause on the 1lst of October that year

I laeft the hendquarters and was attached to the army ministry,

~ D14 you ever see these fliars ot any time prior to the trial or after
the tri=l?
b NO.
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0 “iera you present a2t the execution of any of these fliers?
A No B

0 Okada, what ig your ape?
A 43 in fLimerican count.

8 Lrz you married or single?
L I am married.

Q D0 you have a family?
A Yes,

0 "hat Aoes your faomily consist of?
h Two children makes up my family anil my vifa,

n Vhat are their apes?
i 16 and 11,

0 ire your vife and children depenident entiraly on you for their support?
!‘; It 13 S0,

Q Captain Okada, prior to clrsing the 3irect examination, I'd like
to remind you that you have been charged with having failed to
afford a falr 4rial b~ theese fliers., Do ynu have any statement
you want to make te the court eitnsr in i=nial or explandtion of
that charge?
L Jo you mean just on the incidsnt? I feel thst tvo or thres important
points havz not bhecn given up till now therefore I'd llke to
explain those points 2t the present time. First, is my attitude
toward thie trial of ths Doelittle fliars, 1Is 1t all right if ¥
take a 1little time?

N Go nhoed,

A I was transfarrcl to the staff of the 13th army and took over the work
of my predecossors, ALmong thosa luties thore vas one duty vhich was
toe be juige in military court, I requssted at that time that since
I had not had any le 2l educoticn and that it vas not appropriats for
me I requested that the duty he delepatel to somecne else. This
officer thrt toid me ~tout that Futy was a graiduate cof the Imperial
Univarsity ani law stuient, anl he eni1id as far as the lepal mattars
and the proceturas »f cnurt 11l he tekon cars of ty the judiciel
jepartmant memhers. Then he said thorefore it is only necessary
that vou fo eni sit in ths tri=2l and decidzs th> fuilt or innocence
of the accused in sacosriance vith your conscience. He ssid tharaefore
plaase take over the vork, it can bz haniled, so I thought there was
resson 2anouch for m2 to tzke cver th: Autizs =and accepted it. And
alsr, in this particulsr cass, the Docllttle casa, in the trial the
same thing occurrai, Since I h=d not stuiied the various djocumants
sent by the gendarmerie nor the lavs, the chiaf judga, Major Nakajo,
said as fonllors: Since vou 10 not ‘mor la2gal proceture nor law, 1
would like ynu to sarve in the court deciding the fate of tha fliers
in accordance vith your consciasnce,

The sacond point I'4 like tc discuss is why I came to the conclusion
that they ware suilty. In regerd to the investigation report from the
rendarmerie ot Tokye I hesri the gist ~f the documsnts from Captain
"ako, On thess documante thire were the indiviiuel signatures and
thumbprints of the defenionts. I io n~t know whathar it was the
prosecutor, Mejor Heda, or another pers~n in ths gendarmerie hut I unier.
stand from thet peresen thet the interrcgotion repert of the fllere

had been verified iniiviiually with the flisrs ani therefcre as a

juife I could not 4out the truth of that document. .Llsc I saw %ths
iamege report whish Solonel Ite had token the troutls to get from
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Trkyn. Lerokin, through this damare report it was svident - it ghowead
that civilian hames an? non-militery objects like schorls =ni hospitals
had been hembod and strafed =nd that there were cesualtiss acmong the
civilians incluiing schoel children. I thought that after looking
over tha report it was a gsneral damage report and it would be almost
impossitle to decide vhat lamage was done by this particular plane

No. . Thercfore I heliaved i1t helped - that had they nct flown cver
Tokyo this report would nct indieate anything. Hearing the statements
~f the Aefendants at the triel they hail flown over Tokyo from the
northenstern part southwards and had drcpped homhs. Since they had
usel cluster incenlinry bomts I balievel that those bomhs were bomhs
ordinarily used against heavily populated areas and that since 1t was
used in o heavily populated arsa I believed it was used against the
civilian population., Hearing such confessinns as to the use of such
hombs 1t vae 2vident that one nf the planas that raided - or any of
the planes thet raidsd Tekyo hail dropped these tomhs and although it
was not possirle to prove which bamber drogped what tomb on what part
of the city sccerding te the report.

I'R 1ike tn relate another point and thet is concerning tha point

18 te whaothar tha trinl was a fair one or net., The trial st ths

13th ormy lasta? appreximat2ly two hours and as a trial it was a
rather shert on2, Homever, thaz point that we paii the mest attention
yas the following: There were oifht defen’ants and each defendant
was questionsd iniividuwally by Lt. Tako, The isfondants involved
were from the tve planes, nne which raided Tokyo ani the nther thet
raided Napoya. That particular point to which w2 paid the rreatest
attention vme to find cut whetner thess twe plan3s had bomhed and
strafod nhjectives othar than military ohjectives 2n? whether they
hal borte? civilian hemae, schools, hospitals, attecked tho clvilians

ani school children, 4ni on that point I Jdc not think that we were
in error. ".2ko's opinion ms tr the mettor was the same as mins,
‘ceordinr to his tostimeny hore yestordny he had questioned the two
men of th2 pisn2 that raidsd Nosoys, meinly the pilot ani the gunner 28
tn their strafing., ni also at the time of our iiscussion after tha
trinl Chiaf Juips Nakaje snii as fallows: Uhen ths prohlem as to
th: ruilt of the fliers was iiscussed ha said sorething tn the effact
thet each =ni avarvons of the plana veos gullty for the act of one of

| the mombers anl I *elieve thet he hasai his dacision on 3-ch planc was

' ruilty in itself for the sct of ona individual among tha twe.

|

|

| 0 Captain Okeda, you mantionsi statonents by wake anl Hata, were those
E | stntements madie during the trisal?
' Concarning ".akn's statemsnt which I quoted, thet pertained to tha
timc that he quzstion:d the defoniants during the trial, and as
t~ the statemont of Hata I hoard that from him previous to the trial,

L®

Is that 211 you have to say?
C.PT.IN FRLLOPS: Your witness.,

CROSE ZX. "INLTION

a (By Major Dwysr) Lre you 2 university groiuate?

{I\ Y3S.

A ¥hat universitv? ;Q

R Tckyn Imperial Universitvy, R !

r he 3 10; o
.L‘...tl kin,. l"f e 4«'{T?E? .‘:';:.

N pachalor of uarts, o

-
Q You majcrei in philosopby 4iin't you?

Jes,
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0 That year did you graduastz?
A 1927,

O “hen did you hegin teaching?
L It was Iin 19291

0 How many years 4id you teach before you came into the army?
L Tvielve or 13 y2ars.

0 “hat 4id you teach in this schocl?
A Zthics and the German lanpuage.

o That was the Tokyo High Agricultural School?
4"... Ye Se
’F

23 Do you know what is meant by fair trial?

L I don't knov what is the definition from the stanipoint of law,
however, I interpreted as bein: this vay,

- trial like this?
Z triel like ths trial yru are in nov. This might be another form
of a fair trieal,

D

A In voting the decth penalty you say you ver: convinced the fliors
violatel Intarnationel Law, is that corract?
i I heliave that they were guilty.

0 I ask you again, you say vou wvere convinced these Doolittlz fliers
violatad Internetional Law, is that correct?

MAJOR DTYER: (after 2 lengthy oxplenation by the witness) Just a
moment, that question can be answered yzs or no. I ask you, 2idn't you
make that statsment?

INTSRPRETZR: Yss, Ha vants to explain,

0 He c2n explein later. He has answerei the question.
Now in reachin, your finding of guilty for violating International
Law Ai11 you consider that your court was touni by Intemmaticnal Law?
Cr rather your militery tritunzsl was bound by International Law?

CAPT.IN FELLCS: If the court pleasse, I beliave that answer calls
for a legal conclusion from this witness, He has tscetifici he 1s not a
lawyer, He want in the court with a fair conscience and gave what he
thought a2 fair decision. That i1s a question ha cen't answer,

MAJOR D YER: Proharly he can answer fer himself., This is prdper
cross-oxamination,

COLONEL “C REYNOLOS: Objoction ovarruled, Proceed,
(The roporter raz? bhack the last question,)

h A8 to that point, I 4o not know, Mt I know as far as my conscience
: D38,

Q i11 richt now, I will es% vou a,2in this quastion, You held the
flyers juilty of violntin; intarnational law, 4idn't you?

&L Yas,

Q Than you 41 that, i1 vou eornsiier that vour military tribunal ani
vrursalf mere touni by Internstionel Law?

4L0%
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MAJCR DEYER: You understand Znglish, don't you? Yes, I thought so.
Give him the question. "ould vou rather speak in English?

THE WITNESS: Only little.

INTERPRETER: Only a little so I'd rather have it done by interpre-
tation.

THE "ITNESS: 1I'd 1like to say somethin; on that point.

MAJOR DEYER: I'4 like to have you answer the question yes or no.
It 1s suscentihle to that ansver. |

CAPTAIN FELLO S: If the court plsase, any lawyer that can ansver a
legal question yes or no is a darn good layver. This witness 1is not a
lawyer, I'd like to see if Dwyer can ansver a lagal question yes or no.

MAJOR DLYER: I can answer yes or no ~hether I am bound hy International
Law. ' ,

Noes the Commission da2sire this question read hack to pass on the
ohjection?

(Vhereupon the rencrter read bsck the last question.)

COLONEL MC RTYNOLNS: Ohjsction overruled., Proceed, The witnass
vill answer the question,

MAJOR. D"YER: (4o Interprater) I ar asking vou to instruct the
witness to answer this queetion y2e or no.

A I did not bhelicve it was in violation of Intornational Law.

1, Now I will ask you the question again, !'.ithdraw that.
You are a university graduata?
L. Yes.

0 ‘'nd you taught athics and German in a school of advanced education
from 1929 until vou cntared the army, is that correct?
A Yes,

0 And you k¥nov 2nough Int2rnational Law to have found the Doolittle
flisrs guilty of vinlating the law and eentoncing eight of them
to death, didn't you?

I didn't know that,

4 Now I ask you again, did you consider yourself and your trihunal
hound by that same International law?
L Yas.

0 Do you remomher Lt, Hallmark in that courtrcom on fAugust 2872
| Yes,

0 He came in that courtroom on a stratcher, didn't he?

A I do not remember thet he had come in on a stretcher,
0 You're sure of that?

| Yes,

n You sat on an elovated “onch, didn't you?

: Yas,

0 The eizht fliers vere directly in front of you, weren't they?
i Yos.
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How far away from you were they?
From the wall to myself,

MAJOR DWYER: For the récord indicating 30 feet.

nwas theres anybody between you and the fliers?
The interpr=ter.

He vas the only perscn?
Yes,

Could you see the eight fliers?
Yes,

Now I am asking you agrain, isn't it a fact that Lt, Hallmark was on

a stretcher?
I don't remember him lying on a stretcher., I think it was a blankst
or a mattress of some kind.

tas he lying down?
Yos,

He was lying down during the whole trial, wasn't he?
I don't think it was through the sntire trial. I think that during
the questioning he sat uvp.

1.8 a matter of fact, he couldn't talk, could he?
He did tallk,

(s a matter of fact, he couldn't stand, could he?
The other fliers stocd up and walked forward individually and spoke
and he =at up and spcke vhen his turn came,

You rememher me don't you?
Yes.,

‘nd not just hecazuse I am *i; either, I'11l withdraw that.
Yes, that is one point.,

214 I ask you this cuestion and did you five me this answer when

I tock your statement: "7id he (I am referring to Hallmark) make
one of the statements that you speak of? A. I think he said some-
thing, hut not as much as ~hat the other fliers said, He vas

very weak and had no strength to talk, He couldn't stand."” Did

you say that?
He was weak, That is = fact.

ind you made that stetement to me, didn't you?
Yes,

Did you give Lt. Hallmark a fair trial?
I believe I 4id.

You ;ave him vhat you crnsidered 2 fair trial, is that correct?
YQS- ]

You weren't thinkin/, much atout Internantional lLaw then were you?
I 414 not nlveys keep Internntionel Law in mind,

ind you d4idn't koz2p it in mind vh:n you saw Lt. Hallmark lying on

the floor heing tried for death, did you?
‘e I answvared previcusly, I felt sorry for him,
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You felt sc sorry for him you voted the death penalty, didn't you?
I didn't think of such a thing,

Did you ask him whether he was married?
I deo not remember,

Did you.ask him whether hs had any children?
I don't remerber,

Did any one of these eight fliers have a defense counsel?
No, they did not have,

Did you suggest to anyonc that they have one?
I did not pay any special attention to that for the simple reason
that therec is no defenss attorneys in a military court or tribunal,

But there is a defense counsel raquired under International Law,
what do you say to that?
That I do not know,

CAPTAIN FELLOS: Unless the prosecution will qualify his questions -

he refers to International Law as a whola, [/ lot of International Law
wve intend to dispute. If you will say International Law provided for
prisoners of war, we will heave no objection.

MAJOR DWYER: I am asking the question now, the way I worded it I

jeemed proper. "e will accept o ruling from the Commission,

ia

= D

S

-

- .
r y g X *
. e m— t—-m.‘ -

COLONEL MC REYNCLDS: Objsction sustained,

MLJOR D"YER: I mova to strike tho answer.
COLONEL ! PEYNOLS: Tho answeor will ba stricken,

You say each one of the eight fliers was questioned.
Yas,

How long did it t-oke to quastion c:=ch one?
ii8 I mentioned beforz they were asked concerning important points,
thereforce the length of time for each variad,

A1l right., How long 4id it teke to question 211 eight?
The interroration by Lt. %ako I believe took over half the psriod

taken by the trial,

Ona hour?
Hour or mcre.

“ell, vould you say more?
I do not remember exactly hut I remember it as having taken over

half the tima requirad by the trial therefore it must have been over
an hour,

Vas everything interpreted just the same as it is heing interpreted
in this tri-l?
Yas,

It takes just a*out as much time to handle the Japanese questions
and anewors as the English quastions and anewers, isn't that correct?

Yos,

So that the actuzl questions 2nd answers that vere asked and piven
really trok atout a half heur, isn't that corroet?
The questioning by Lt. "ako was based on the interrogation report

a1
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of the rendarmerie ani the quastioning was "Did you seez or 4id you
not see such a thing?"

Is that all that was asked the fliers?
Not only that.

411 right, vhat eclse?
There were quzstions 1like, Descrite the conditicns at the time of

the hembing?

So that you want the Commission to believe that in addition to being
questioned on their Tokyo statements they were also questioned hy
Captain Wako on cther phases of the bombing, is that correct?

I do not remember exactly as tc what other questions there were

at that time,

Now isn't it a fact, Captain Okada, that there never was an inter-
reter in that courtrcom who translated a single word from Japanese
nto English?

Thers was an interpretar,

I am asking you whether anything was translated from Japanese into
English?
Of “course it was interpreted.

Do you know Captain Nielsen?
Yes,

You saw him in this courtroom, diin't you?
Yes.

Did you hear Captnin Nielsen say that nothing was translated into .
English?

Nielsen I think said that hut there is nc icubt as tec the Japanese
having bhean interproted into English,

You heard George Barr's statement reedi, didn't you?
Yas,

«nd you heard him say that there wasn't any translation into
tnglish, 4idn't you?
I 10 net rememter clearly,

Isn't it a fact, Coptein, that it is impossible to take the statements
of elght pcople ahnut a transaction that is as lengthy as the
Onolittle raid on Tokyn and have it all translated for everybody

in one hour?
The entire raid on Tokyo was nct interprated to them,

Ls a matter of fact there vasn't anything that was interpreted to

them was there?
Absolutely not. That it was interprated,

Captain Okaia, i1t tock you considerahbly more than an hour just to
tell your owvn etory ahout that tvo hour session in ths courtroom,

1idn't 1t7.
Yes,

.1 the same ro2s for Coptein Yako, isn't that true?
Yas,

Nov in view of the axperience of interpreting in this courtroom,
io you stil]l want to say to this Commission that you cruld have
triei that case in two hours and still interprat anythin; to these

boys?
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i I don't think there is any other answer that I can give other than
the answer I {ave to the quastions put to me previously,

D

Isn't it truc that these fliers insisted to the tribunal that they
should he treated 2s war prisoners and not as war criminals? -
L~ I do not rememher that.

0 You told me they did, didn't you?
A I didn't say such a thing.

0 id T ask you this question: "Q, Isn't it true that they insisted

that they should be treated as prisconers of war and not ag war
criminals? and you psve the answer, "I think there was something
1like that."

CLPTLIN FELLO\S: I object tn that, I wish the prosecutor would read
the questicn and answer correctly.

WJOR DUYER: Now I confass to fallibility, Maybe I did read it
incorrectly, I will withdraw the question.

¢ Did I ask you this qusstion, Captain Okada: "0. Isn't it trbe that
they insisted that they should be treated as prisoners of war and
not as war criminals?" /And you gave the answer, "I think there was
something ahout that.”

A I do not remember that.

0 Hew long hefore the trial vas it that you talked this case over
with Captain Vako?
L I spoke t~ him about it the morning of the trisal.

You want over 21l the evidence with him, didn't you?

N
A 4is 1 stated previously, I had not resd any of those documents.

0 Did Vake tell you whether thass men were fullty or not guilty?

A Is that haforz the trial?

(" Yas,

L. No,

0 “aka, in his statement in avidence, Presecution's Transeript Exhihit

No, 29, which you have already seen, says this, on the top of page
3: Muestion to "ako, Did you talk to the other members of the court
prior to thes day of the trial? ind Vako says this: ""e discussed
1t up to the point whars vwe eaild that the evidence a;ainst these
eairmen was already gf2thered and all that was necessary was for it
to be presented in court." 'hat do you say to that?

A I never talked shout it previous tr the day of the trial,

3 “ako says he talked with ycu,

CLPTLIN FELLOWS: If the court please, I don't think you can draw
that inference. It says we discusse? it. It 4nssn't say who.

MAJOR O'YER: It says membars of the court.
CLPTAIN FELLO S: ask him that way.
MAJOR D"YER: T asked him, I will withdraw the question,
0 “ould you say “ako vas tellin; the truth or nct when he made that
statement?

A I think that he thought wrongr, 71ill you explain further what kind of
quastion it =asl
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0 You understand Inglish, don't you?
4% A 1ittle .

Q You h2ard me rz2ad the queation and answer, didn't you?
L I did,

N ind you know that 'ako says in this statsment that he talked it
over with you - hs discussed it with wvou - you know what thet means,
discuss?

f. CLPTLIN FELLO!S: T"ie object again. Te can't consider the four
questirns together.- take part of one.croup of questions and take inference
from them,

MAJOR D.YER: T submit that on cross sxaminction we are entitled
to the latituie sufficient to quastion this witness avout any phase of
a transaction hetween him and Captain Wake in sdvence of trial. Hs says
he talked it cver with him in the morning. I am trying to find out from
him now vhether this isn't what was discussed, and hy this I mean what
is in this question and answer in Wakois statement, If the Commission
please, I can meke that a 1ittls more lucid perhaps by one or two other
tyres of questions.

ey - -

COLONEL MC REYNOL'S: Ycu withdraw your quastion?

3
. IWJOR DVYER: Yes, I will withdraw the question.
0 Iru discussed the cese with Captain "ako tefore the trial, didn't
you?
A I 414 not discuss it.
0 w.2ll, didn't you just say 2 fow minutes =go that you telked with
Captain Uizkn chout this cose in the morning tefors the trial?
A wc did not discuss it, That I hcard about the interrogation report
of ths rendarmerie ani I saw the damage report that morning, that
iS 1111.
| N Tid ako shew it to you?
| L -1 think it was him,
A .ako shewed you tho demape report from Tokyo and the gendarmerie
questioning, is that correct?
- I Yes,
¢ a Lnd in thet convérsatihn did you and \.ako agree that all that was
&n necessary was just to presont it to the court?
4 Do you think this is funny?
A I don't remem®er in that manner, I don't understand "only necessary

to present it."

0 I vill vithdraw it., I will ask you one mors questicn refore we
recess, ‘ftor you read ths gfendarmerie quastions and answers and
the Aarage report, nor after you read those tve things, iid you
think the fliere rere guilty then?
vhen I read it I Aidn't think anything like that.

HAJR ) YER: 1If it is satisfactory with the Commiseion shall we
recoss?

COLONEL MC REYNCLYS: Thc Commissi~n will roccess at thies time until
1045.

(Thercupon the Cormmiseion tock = recess at 1030 hours.)
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COLONEL I'C REYNOL™S: The Commiseion is in session., (1045 hours.)

h LT COL HEINDREl': ILet the rascord show the Commission, the accused,
. corunsel fer the prosecution and defensa, repcrter snd interpretoers are
present in the courtrrom after ths recess, snd the witness is reminded he

is still undzsr cath. '

p' 0 (By Major Dwyer) There weren't any witnesses brow ht before your

k tribunal, were thore?
A Ne,

A Nid Major Hata rea? the Aamage repert t~ the trihunal?
A I dr not remembor vhethéd® it was Hata or lake hut someone read it.

C You read that repnrt hefere you came into the ccurtrcom, hadn't you?
L Yes, I 4iqd. -

0 '.as the Tokyo geniarmarie investi:sticn read to the trihunal?
I3 Not everything but that part which concerned the raid and the casualty
r was raad, :

A & Yru'ye read General Ito's personal copy of that repcrt, haven't you?
a That which concerns the casualty ~f the raid,

0 " ithdraw the ouasticn, You have read General Ito's report vhich is .
r Defense Exhitit No, 14 ani vhich he hrou;ht into this courtroom, haven't
you?
I I have nnt,

o You have not rend it?
L. I 40 not oary if this is Exhitit 14 “ut I have read thet which concerns

the casuzlty of the raid,

A You have been in the couriro~m luring this vhclz trial, haven't you?
i YES.

o Diin't vou hear rend te you ani to everyone in this court the question
r anl answer raport cf the Tokyo Genlarmeriz which wns brougcht in here
! hy Gencrel Ite?
| ‘ Yes, I kney it ves read,

4 You have made a st~t2ment to this Commissi~n through your counsel that
it vas nct nacescary to reai this repert in Japanese bacause you all
hed read it refore, isn't that crrrect?

L. 38,

C 'as this report read to the tritunal at the trial?

i As I said, nnt overything, not all vas roaad,

A Jc you know vhat wns read?

i It was read the part which conesrned the raid.
N ‘211, it 211 concarnel the raid d4idn't 1t?2

I beliove thore was somothing @lse than that which concernad the reid
hut I dc not romember verv well,

3 ell, was all of tho repert that concornei the raid read tn the tribunal?
i It mi;/ht not hove heen all,

N all, yru vere there weren't you?
Jos, 1 was,
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:nd you have rand this Exhihit 14, haven't you?
I 414 not persecnally reai it but I heard the contents from Captain Uako,

“han 4id you hear that?
On the day of the trial hsfore the court.

That is on auguet 28, 19427
Yas,

Jo you want to say to this Commission thet you don't know whether all
nf th: statements made in Defense Exhibit 14 were read te the tribunal?
» part of it was read but net all,

t.ould you say that just ths gist of it was read?
Yes, I think sn,

‘n1 before ths trial you had reai the whole gendarmeris report, is that

corract?
I di1 not reod it,

Didn't you say before o few minvtes ago that Ceptain Take showed you
the gendarmerie iavastigation from Tokyo?
I saw it hut I 4i1 n~t rsad the contents of this document,

“ell, hew do ynu know what you were locking at if you didn't read it?
He explained tn ma therefore I knaw it.

Jidn't you tell this Commission hefore the recess that hefore the
court met that that merning you read the Tokyo gendarmerie report and
the damage report frorm Tokyo?

If I 414 say so I meant it hy saying that I looked it through.

You lecked it through?
I saw it but I 311 not reazi it through.

You locked at it, 2iin't wvou?
Yos, I lockadl at it,

‘ell, when you locked at it 4id you r2ad any languzsge on the pages?
If you mean it se I loo%ed at it hut I just looked through it and not

actually read it.

“hy 3131 you look throuch it? Didn't you want te know what was in 1t?
I wes explainzd the crntents by Wako therafore I took this dccument in
hand »ni just locked it through.

You knaw it was gring to b3 used in ths triesl in an hour or twe, didn't
you?
Yas,

And yru 82y thot just the ;ist of it vas raed at the trial?
Yes,

l.ell now y~u must heve read this through befnre the trial if you can
say tc this Commission that at the trial 2ll that was read wa= the
;ist, 1an't that ccrract?

I read it thrrugh but just ag I hava saii, I locksd it threuph,

You heva tnld the Commission you saw the fliars' thumbprints on that
incumant, is thet corroct?
Yas,

nd you 2l1sn 8aii you saw their eign~tures?
Y?S.
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Novw I am nekine you again, isn't it a faet that you road this vwhole
report throush hefore vou wvent inte thz courtroom?
s I have said, I did not rcad entirely bhut I just looked it through.

In the courtrcom, the proszcutor read the charges?
Yss. |

Than the Aamnge repsrt was introduced?

'"Yos,

£ni then the gendarmerie investigntion was introduced?
Yas,

No witnesses were Yrou ht in?
Ne.

‘nl you sav that the fliers said that they he? maie these statements
in the gendarmerio report?
Yes, I 3iq4,

Nowr was that the 2ntire svidence before the trihunal upon which you

hased your findin-? _
Besidies that, the affidovits of the fliers.

iren't the affidavits of the fliere the statements that are in the
feniarmeris repert?
Yes, there is.

Nevt was thers cnytbing 21se@ that was brought hefors the court?
There vag ancther drcument from the jendarmerie headquartars but I do
nect remembar what it ras,

Or you havs any racollection nbout thet at all?
Yes, I romamrer Put I i1~ not ¥net tha contents of this Aocument.

ell, vas that ~hout the samz os what the nthor genlarmsrie report said?

Y2s, it rosemhlel that of tha other “Accument,

Did Major Hota say thet thna Doolittle flisrs hai siznad these gendarmerie

papers?
I saw the sifn-turcs.

You sav them refore you ontered the courtroom, Aidin't you?
Yes, Pefors the courtreom.,

would you kncv Nielssn's sifnature if you saw 1t?
I 40 net remembor vhat kind of a sign that was.,

"~uli ynu knov any of the fliers signeturas if you saw thom?
I can't cl2arlv reccsnize thom,

Did you or nny memhar of the tritunal ask any of these fliers to
vrits cut thair sifneturas sc yru c~uli compare it?
I de not knecvy anything abecut this,

" o8 that ione =t all?
"2 never 4id.

S0 that you irn't know whaether the signaturesthat you sew on that

~enicrmerie repert were the signmatures of the fliers or not, do you?
Ths enlv thin; I crul? 90 was to “eliove the vorie of Major Hatz,
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Now Captain Okala, isn't it a fact that these fliers never admitted
bembing or strafing or otherwise attacking any school, church, civilian

or non~-military objz2ctive - make that statement in the courtrcom?
That is not tha fact,

Do you vant this Commission to believe that each one of these fliers
testified before your tribunal, that they bombad and strafed Bchonls
end other non-military ohjectives?

I hava said regarding that point before,

i.ell, what dc you say?
Shall T explain it again?

I am askiny' you a question that can be answered yes or no.
Yos, they admitted.

Di1 Coaptain Nielsen pet up and tell your tribunal that he had bombed
ani strafed non-military chjectives?

I 4o not ramember if this was Captain Nielsen hut one of the fliers
that raided Tokyo has admitted that he has btombed the residential
section of the town,

I am asking you again, did Ceptain Nielsan tell your tribunal that he
hai attached churches, schonls or any non-militery objective on the
rai? on Tokyn?

I know that he admitted in saying that he had hombcd non-military
objzctives.

Captain Nizlsen you say admitted hombing non-military objectives,
is that correct?
I con't say whether it was Captain Nielsen but thore was somebedy who

seid it, that admitted it,

Did Hallmark g2t up cff the floor and say that teo?
Yes, I reliave he admitted,

Hew ahout Spatz?
I do nct romamhar vho was Spatz,

Don't you ¥now vho Spatz was? Don't you knov who Spatz was?
Yes, I knov.

Di3 he ma¥e a2 statement tco the tritunal that he had attacksd non-
military objectivos?
Yes, heo admitted 1it,

1 did all the cothers say the samoe thing?
Captein Viakn assurred ue through interrogation on the pllot and the
runner who participated in the Nageys raid,

Now I am yeing t~ ask you once ani for all, Captein, You understand
English, You were a professor of ethics and you are a highly educated
man and I am going tc rsk you to answer my questions directly. Did
Lt, Farrow stand up in front of thet military tribunal and say that

he ha? attacked schoerls, churches and non-militery objectives?

He had not aimitted it as you have saii,

"hat 414 he say?
To the quistion which Lt. %.ako imposei on him he replied that he hail
Aropped incendiary romts on congested residential areas,

Did Hite state to your tribhunal that he hai hombad or attacked schools,
churches or other non-military objoctives?
He else 4id not 2imit 1t in these words,
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r "ell, vhat did hs say?
A I helicve this was tho plane which raided Nagoya.

R Just a moment now, I donit want to k¥now your opinion ahout a plane, I
am asking you what these men said and you understani it, Now give me
the answer,

L Put they 114 net 2dmit as you have said,

0 .8 a mattor of fret, they Aidn't admit anything, 3i4 they, any one of
them?
A Yes, they 4id,

o Sc that yru want this Commission te belisve that each one of these
fliers stood vm in front of your tribunal and sail that they had
attackad schools, churches nr non-military cbjectives, is that correct?

£ They 4i1 not aimit by saying they bembad schools, church2s or non-
military objz2ctives, but thay sai? somzthin; else.

& 411 right, pleasc tell this Commission what they sald?
I8 I 10 nnot rememher ani can not axplain what they said individually.

A {11 ri;ht, try to remem»3r and tell the Commission what thev said
cellectively? -

A As I have saiil that vhich concernei thesz who raided Tokyo, but regard-
t ing the pilot an? th2 gunner that raiied Napnya they were pulled hefore
Lt. wako an? askoed this quasstion, whether they hai strafed innocent
peopla en? “Amt2? 2 schorl, T this they hava a“mitted that they
411 not ¥no» whothsr this was a schocl tut they have strafedi a gathering
~f penple in & place that rasemblsd school.

[ .ny'edy 21se say anvthing ?
: I think someboly else aimitted something alse,

i Captain Okada, rere you any clearer on the lay of the trial ahcut vhat
hapnenal than you are ri;ht now?
I can't crmpars that.

N So you vant this Commission to hslieve thrt Lt, Farrow an? Sergeant
Spatz stond tefore your trihunal ani said they ha® strafed innocent
civilians ani attacked a building that looked 1like a schrol, is that

corract?
I Yas, that is true.

i Lnl you ~ant this Commission te haliave that some nthers whom y~u
icn't remembar ;ct up and saii the sama thing, is that true?
I ramemhar clzarlv that which concorned the provious answer tut this
point I Ao not clearlv raceall,

b You are not too clear ~hout vhat anybodiy clse scii othe~ than Farrow

ani Spatz, is that correct?
I remembar snme pointe which tha nthers admitted,

0 's a mattar of fact, you have tostified that it was impossihle for
tha tribunal tc t211 vhich plana he? done anythins in that raiid,
ien't that correct?

Yes,

N snd isn't it s foct that all wvou really know ahout the fliers admitting
anyvthing »hout this raid is vhet “ako an? Hats told you, isn't that

corract?
i That vas moant for the affidavit which was given in the court at that

tinc.

c I show you Defanse Exhirit .. "hen 4id you first sez that?
| I say it on2 wvezk a; ¢ in this court,
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conclusion =s to what was in the minds of the people who passad the lew,

®

When you sat on the tritunal that tried these Daolittle fliers, did
you ask the prosecutor to produce any evidence like this?
I have never done so,

Did anyrody ask for such evidence?
I heard this from Wako tut Colonel Ito told Wake that it was unnecessary
to o to Tokvo tn investirate and look for evidence.

vhy was it annecessary? Yer2 you afraid you wouldn't find anything?
I do not undsrstend the reasom why it was not permitted,

It would have heen very easy for you to have potten evidence in Tokyo
1f there was any to be had, isn't that correct?
Yes, I think so.

But ycu never asked for any such avidence, did you?
No, I never 4id,

D{d yow or any one on she trihunal, - strike that,
This was the first raid on Japan, wasn't 1t?
Yes, it was,

ind wasn't it your idea that in punishing these Doolittle fliers you
would serve notice on the fmericen air forces that the same trzatment
could he expected in the future, isn't that correct?

I did not especially think ~f that matter.

You haard Genaral Miyano faatify'hare, didn't you?
Yes, I remember,

Didn't you hear him tell this Commission that the purpose of the
Enemy Airmen Lew was to accomplish just that -result which I have just
mentioned?

That must he a mistake, I dr not remembar,

ell, did you hear General Ito say it?
I do not rememher,

L8 a motter of fact, you know yourself that was the purpase of the
law, don't you? |

CAPTLIN FELLORS: Dofcense objects to that question. It cells for a

MAJOR DWYER: T will withdraw the questicn.

420

0 You haard Captain "akc testify yesterday? Fé{

l Yes, I rememher. ;i:

0 You heard him questinrned ahout the prcclamation issued in October, 19427 f;
A Yes, I remember, b
0 I will read ynu the proclamation., "All enemy, =-- 2y
CAPTLIN FELLO:S: If the court plsass, I don't know whet is heing %
read, - 8
MiJOR DV'YER: 1It's alrzady in the rocord, It'e proper to ask him, -- fﬁ;
CLAPTLIN FELLO'S: Tell us what it 1is, -

2

RAJOR DWYER: This is the proclamation thet was read to Captain Tako 7
yasterday afternoon, 4
g
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CAPTLIN FELLOWS: I make the same objection I made yesterday for the
sake of the record., I think the court overruled me. This time I make

the same ohjection. It is not proper to read it without putting it in
evidance,

COLONEL MC REYNOLDS: I den't ramember it was nbjected to yesterday.
“AJOR D'YER: The racord will shovr,
CLPTAIN FELLO.S: I withiraw my chjection, I am not surs mysolf.

I mill read vou the Japancse proclamation as follows: "All snemy air-
men vhe raid the Japonase homaland, Manchukuo or ocur zones of military
operaticrns and come within the araas of ocur Jurisdicticn or who
violate th: provisions of Intornaticnal Low (overning varfare shall

Pe committed to trial hv military tritunal and shzll re subjectad

tc doath or cthor sovere punishment as war criminals.," Now I a8k

you, Captain, isn't it a fact that this preclamaticon is a statement

of what y~u as e judrs of that tritunal regarded as the proper meaning
of the Enemy Airman Law?

LT COL BODINE: I ohject to that quastirn. Thot proclamation that the
prosecuter just road, ve don't know the dats ef it. It hasn't been suh-
mitted in evidonce, and I eouldn't cven snswor the quostion as the prose-
cuter put it t~ the vitness. '

WJCR DVWYER: T ar nnt askin- you, Counsel,

LT COL BODINE: T stat~ this: It is crnfusing, oni trviny to cenfuse
the witness,

M. JOR D'.YER: ithdraw the questien.
B Did wvou ever hear theot proclametion »afore?

*R, KUMLSEIRO: If the Cemmissien please, may I ask tho prosscution
tc clearly mantion which proclamation; therc are many proclamations made
¢crneerned t~ the anemy airman, This quasticr is vary confusing te the
witness,

N Did you evoer hsar tha proclematicn which T hav2 just resi te you “efore?

h Yee, I havo,

"R, KU'WSHIRO: Excuse me, Tho proclasmation which liajor Dwyer just
said before is nlsn viry unclser.

MAJOR D'YER: Nov arz -cu referrin;, counsel, tc the proclamation
b2ing confusin; or th: quastion confusing? Which are you talking shout?

MR. KUM.SHIRO: Tha questicn is very confusing hec-use thare is ne
date ~f the proclametien ~r which proclamation,

4 Captain Okada, d431 yru hanr the progscut~r rca? 2 prnclamatiern te
Captain " akn yasterday afterncen?
A Yes, I rememhar,

“1d you hear th2 proclamation which I read to you just a couple

minutos s;ni
L Yos,

n Now Captein Okada, they are bH~th the same proclameticn and I am
asking' you, di4d you avar see or hoar thet proclamaticn hafers?
L Yes, I hava hoari,
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“hen?
I 4o not_:emember vhen,

You heard it back in 1942, didn't you?
I can not clearly state so but I telieve that was the y2ar.

Isn't it a fact, Captain, that you heard or read that proclamatinon at
the time the Doclittle caso was heing, - at about the time the
Doolittle fliers were boin; punished?

I c2n not ramombar which.

Hed you rea” the Enemy airmen's Lew bhefore you went into the ccurtroom
on the day nf the Doolittle triel?
I did not read,

Have you read it since?
I haven't read it tut I hsard of its contents frem Captain V.ako,

when?
I heard of this explanatinn after the trial during our discussion
among the judres,

Isn't it a fact that this proelemation which I have Just read to you
1s a statement of tha meaning of the Enemoy Airmen Law?
Yes, I believe I can say so.

Nrw, Captain Okada, the svidence upon vhich you tased your finding
wns the gendarmerie invastig~tion and the lamage report, the reading

of the charges ani the so-called stotements made in court hy the
fliers, is that crrrect?

Yes, that was 211,

So that except for those statements which you claim the fliers made

in court, you had already sesn all of ths ovidence in this case
Defere the trial even took place, isn't that correct?
Yes, I knew a“out it.

Did you hanr Crptain Nielsen tell this Commission that in the courtroom
the fliers didn't say anything?
Yes, I heard thst.

You heard Georgs Barr's statement tro, didn't y~u?
Yas, I hoard,

Yeu heard him say the samz thin- Niolsen 4id?

Yos, tut I think he raid somathin; Aiffsrent from vhat Captain Nielsen
SF.id.

Uidn't you horr Goorpge Barr's statement say that ths fliore didn't sav
anything in the courtroom?

LT COL BODINE: I ohjact to that quastion., First of all, the prose-

cuticn is asking the witness somethins thet isn't sn, Nielsen did say he
spoke up in court,

MEJOR DWYER: 711 right, lot me raphrase the ouastinn,

Didn't you hear Nielsen say that ho nover made a statement in that
courtrcom to tha effoct that he or any one else had bom™2d or strafed
civilian scheols or any other non-military chjective?

I vant to ¥now if he said thet in this court.
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0 Didn't vou heard Captain Nielsen t2ll this Commission in this
courtroom that ho never made any statement to your tritunal that he

or anyone elsez hai tombed or strafed or attacked any schools, churches,
civilians or any none-military ohjective?

i I 4o not exactly rememher those words *ut I “elizsvoe he said in that
meaning ,

ind the same is true

A Therc is a 1ittle Aif
that as a wholo.

of Barr, Hite, and Deshazer, isn't it?
ference in the meanin;, *ut I ‘elisve they said -

a They said the samo as Nielsen, didn't they?
I I can't recall that clearly,

A11 risrht, as Fetweon you and Nielsen, are you tellin: the truth?
A Yes, I remembar him sayin,s that in this court.

@ I am not asking you that, I i1l ask you anothor qusstion. Are you
telling the truth or was Nielsen tellin; the truth?

A I am certein that I am telling: the truth evan now,

o Zven now, Uie'l, weren't you then?
A £s I have saii hefors, I have baan always tellin; ths truth,

0 “ould you say Nialsen was tellin; a2 1ie?
i I can t say anythins recaraing that point,

i

COLONEL MC REYNOL)DS: At this

point the Commission will recess until
Monday mornin; at nine o'clock.

(Thareupon the Commission adjovrnad at twalva o'clock noon on 6
4pril 1946 to reconvene at 0900 hours on 8 tpril 1946, )
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